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Zusammenfassung


Gegenstand und Ziel: Die Arbeitsgemeinschaft Deutscher Schlaganfall Register (ADSR) ist ein freiwilliger Zusammenschluss regionaler Datenbanken zur Qualitätssicherung und Versorgungsforschung Schlaganfall. Seit 2003 wurde die ADSR-Datenpoolung im Rahmen des Kompetenznetzes Schlaganfall gefördert. Der Artikel fasst Methodik und Ergebnisse der Datenpoolung zusammen.


Material und Methoden: An der Datenpoolung von 2000 bis 2005 nahmen die Qualitätssicherungsprojekte Bayern, Hamburg, Hessen, Nordrhein, Nordwestdeutschland, Rheinland- Pfalz sowie Schleswig-Holstein teil. Die Datenpoolung wurde durch das ADSR-Poolungszentrum nach definierten Kriterien durchgeführt.


Ergebnisse: Zwischen 2000 und 2005 beteiligten sich 513 Kliniken/Abteilungen an der Datenpoolung, 276 021 Patienten mit Schlaganfall oder TIA wurden dokumentiert. Basierend auf diesen Daten wurden Studien zur Versorgungsforschung Schlaganfall veröffentlicht. Weiterhin wurden die Daten genutzt, einheitliche Qualitätsindikatoren in Deutschland sowie Methoden zur Datensammlung und Datenauswertung zu entwickeln.


Schlussfolgerung: Die ADSR-Datenpoolung wurde während des Förderzeitraumes erfolgreich als Methodenplattform im Bereich Qualitätssicherung und Versorgungsforschung Schlaganfall in Deutschland etabliert.
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Summary


Objective: The German Stroke Registers Study Group (ADSR) is a voluntary network of regional databases for quality assurance and health services research in stroke. Since 2003 the combined data analyses of this network is funded within the national competence net stroke. The article summarises methods and results from the combined analyses.


Material and methods: The stroke registers in Bavaria, Hesse, North Rhine, Northwest-Germany, Rhineland-Palatinate and Schleswig- Holstein participated between 2000 and 2005. Data were combined centrally by a coordinating office following a priori defined criteria.


Results: From 2000 to 2005, 513 hospitals/ departments participated in the project, documenting 276 021 patients with stroke or TIA. Based on this dataset, patterns of routine stroke care in Germany were investigated; the data pool was also used for developing evidence- based performance measures for acute stroke care in Germany as well as for defining standards for data collection and data analyses.


Conclusions: The ADSR data pool was successfully used as methodological platform for health services research and quality assurance in stroke in Germany during the funding period.
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